
PROTOKÓŁ NR VI/07

Z VI SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  9 lutego 2007 rokuę
w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

Przewodnicz cy  Rady  Miejskiej,  Tadeusz  Cwynar  -  otworzywszy  o  godzinie  8:33  VIą  

Sesj  -  przywitał  wszystkich  oraz  stwierdził  prawomocno ć  obrad.  W  posiedzeniuę ś  

uczestniczyło 14 Radnych (zał cznik nr 1 – nieobecna usprawiedliwiona p. Pohoska), co wobecą  

ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą
Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą
3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą
- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą
- Przewodnicz cych Komisji,ą
- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Sprawozdanie Pana Włodzimierza Chmiela, Komendanta Komisariatu Policji w Kowarach z 

działalno ci Policji w 2006 roku. ś
5. Pytania i interpelacje.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a)uchwalenia  regulaminu okre laj cego wysoko ć oraz  szczegółowe warunki  przyznawaniaś ą ś  

nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,ę  

wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstw oraz nagród zeź ę  

specjalnego  funduszu  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  w  przedszkolu 

prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2007;ę

b)przyst pienia  do  opracowania  zmiany  w  studium  uwarunkowa  i  kierunkówą ń  

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kowary;

c)przyst pienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dlaą  

wschodniej cz ci jednostki urbanistycznej Podgórze w Kowarach;ęś

d)bud etuż  Miasta Kowary na 2007 rok.

7. Sprawy ró ne.ż
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Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą
Burmistrz,  Mirosław  Górecki,  wyja nił,  i  postanowił  doł czać  do  swojego  sprawozdaniaś ż ą  

informacje dotycz ce wniosków składanych przez Komisje, natomiast pilne sprawy załatwianeą  

s  na bie co.ą żą
Nast pnie  Burmistrz  poinformował,  e  negocjacje  prowadzone  z  p.  Młotkiem  odno nieę ż ś  

zamiany  działek  zako czyły  si  pomy lnie,  jednak e  druga  osoba  ma  bardzo  wygórowaneń ę ś ż  

oczekiwania  –  mianowicie  chce  otrzymać  300 tys.  zł  za  niecały hektar  gruntów b d cychę ą  

nieu ytkami. Nieprzyj cie przez ni  propozycji zamiany równoznaczne b dzie z wszcz ciemż ę ą ę ę  

odpowiedniej procedury.

8:47 – do obraduj cych doł czyła p. Pohoska.ą ą

Natomiast  -  nawi zuj c  do  kwestii  zwi zanychą ą ą  z   Karkonoskim  Systemem  Wodoci gów  ią  

Kanalizacji - Burmistrz oznajmił, i  p. Marcinkowski został odwołany z funkcji Prezesa - b dzież ę  

członkiem Zarz du.  Ponadto zmieniła  si  polityka Rady Nadzorczej  -  tak e w stosunku doą ę ż  

Kowar, które maj  opó nienie, na przykład w projekcie bud etu zagwarantowano rodki naą ź ż ś  

oszacowanie udziałów Kowarskiego Przedsi biorstwa Wodoci gów i Kanalizacji, lecz mo e toę ą ż  

nast pić dopiero po przyj ciu przez Rad  bud etu Miasta oraz podj ciu uchwały w sprawieą ę ę ż ę  

wyra enia zgody na przeprowadzenie tej inwestycji.ż
Burmistrz – zaznaczywszy, e planowana opłata za wod , wraz z amortyzacj , to ponad 8 zł –ż ę ą  

przypomniał, i  w bud ecie zagwarantowano równie  rodki na dopłaty, jednak e nie mogż ż ż ś ż ą 
zostać wykorzystane, poniewa  obecnie nie mo na zmienić wysoko ci taryf.ż ż ś
Nast pnie Burmistrz poruszył temat mieszka  socjalnych – mianowicie pojawiła si  ustawaę ń ę  

dotycz ca pomocy Pa stwa dla gmin tworz cych tego typu lokale. Ostatnio grupa Radnych,ą ń ą  

pracownicy Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych oraz Naczelnik Wydziału In ynieriią ż  

Miejskiej  udali  si  do  Bolesławca,  by  zobaczyć  nowopowstałe  budynki  z  mieszkaniamię  

socjalnymi.

Natomiast  – po dwóch latach procesowania si ,  współwła cicielce nieruchomo ci,  w któreję ś ś  

mie ciła si  Fabryka „Filce”, udało si  wydzielić jeden obiekt, dzi ki czemu istnieje szansa naś ę ę ę  

utworzenie  kilkunastu  lokali  socjalnych  dla  mieszka ców  niepłac cych  czynszu.  Po  Sesjiń ą  

odb dzie si  tam wizja lokalna z udziałem Radnych oraz pracowników ZEZK.ę ę
Burmistrz  zaznaczył,  e  problem  ów  jest  nagl cy,  gdy  Spółdzielnia  Mieszkaniowa  „Podż ą ż  

nie k ” domaga si  od Gminy uiszczania opłat za lokatorów, którzy otrzymali eksmisj , leczŚ ż ą ę ę  

nie zapewniono im wła nie mieszka  socjalnych. Burmistrz poinformował, i  prosił  Prezesaś ń ż  

Spółdzielni o wstrzymanie si  z egzekwowaniem zobowi za  wobec Gminy.ę ą ń
Podsumowuj c - nale y doło yć stara , by nie doprowadzać do sytuacji, jaka zdarzyła si  poą ż ż ń ę  

raz pierwszy od wielu lat – mianowicie komornik zaj ł rachunek Gminy za niezapłacone 1000ą  

zł.

  Z kolei Przewodnicz cy poprosił o przekazanie Radnym szczegółów rozmowy z potencjalnymą  

inwestorem w sprawie reaktywowania k pieliska miejskiego. ą
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  Burmistrz przypomniał, e w 2007 roku nale y wykorzystać 250 tys. zł – rodki pochodz ce zż ż ś ą  

WFO iGW.  Po  dokonaniu  uzgodnie  z  p.  Chrobak  postanowiono  przeznaczyć  je  naŚ ń  

zabezpieczenie zalewu, jednak e ogrodzenie go sprawi, e mieszka cy strac  jedyne miejsceż ż ń ą  

k pieli – mimo i  nielegalne.ą ż
Burmistrz  dodał,  e  w  grudniu  zlecił  p.  Uma skiemu,  Naczelnikowi  Wydziału  In ynieriiż ń ż  

Miejskiej, przygotowanie wykazu warunków, jakie musiałoby spełniać k pielisko – okazały sią ę 
być  bardzo  wysokie.  Natomiast  p.  Wro skiego,  Prezesa  Zarz du  Kowarskiegoń ą  

Przedsi biorstwa Wodoci gów i  Kanalizacji,  poprosił  Burmistrz  o wykonanie bada  wody –ę ą ń  

wyniki s  dosyć dobre.ą
Nast pnie Burmistrz oznajmił, i  zgłosił si  mieszkaniec Karpacza, chc cy wydzier awić ówę ż ę ą ż  

teren na pi ć lat i o ile zagwarantuje uruchomienie k pieliska, a nie ograniczy si  tylko doę ą ę  

wykorzystywania kajaków czy rowerów wodnych, Burmistrz jest gotów za dać za dzier aw  1żą ż ę  

zł+VAT.  Zdaniem  Burmistrza  w  tym  przypadku  bowiem  dobro  mieszka ców  przewy szań ż  

wzgl dy ekonomiczne.ę
Ko cz c, Burmistrz przypomniał, e p. Rajkowski, poprzedni Burmistrz, załatwił dwa lub trzyń ą ż  

kajaki oraz rowery wodne. 

 P.  Kołodziej  zapytał  o  efekt  spotkania  z  Dyrektorem  Miejskiej  Słu by  Ratowniczej,ż  

zaznaczaj c,  i  miał  zostać  przedło ony  projekt  reorganizacji  tej  jednostki,  któreją ż ż  

funkcjonowanie pochłania znaczne koszty, a niemal wszyscy Radni maj  do niego zastrze enia.ą ż
  Burmistrz poinformował, e MSR przej ł zakres obowi zków pracownika Urz du Miejskiego,ż ą ą ę  

który po wyborze do Rady Powiatu Jeleniogórskiego,  został  Etatowym Członkiem Zarz du.ą  

Dyrektor  MSR  wyraził  zgod  na  zaj cie  si  zagadnieniami  zwi zanymi  z  reagowaniemę ę ę ą  

kryzysowym,  nie  daj c  dodatkowych  rodków  finansowych.  Przygotowano  pismo  w  tejżą ą ś  

sprawie skierowane do Wojewódzkiego Komendanta Pa stwowej Stra y Po arnej.ń ż ż
Ponadto  Burmistrz  powiadomił  Radnych  o  prowadzeniu  rozmów  z  p.  Sładczykiem, 

Komendantem Miejskim Stra y Po arnej w Jeleniej Górze, na temat zacie nienia współpracyż ż ś  

pomi dzy  Pa stwow  a  Ochotnicz  Stra  Po arn  w Kowarach.  Mianowicie,  Komendant  -ę ń ą ą żą ż ą  

chc c skrócić czas dojazdu m.in. do Karpacza i Kowar – wst pnie zgodził si  na oddelegowanieą ę ę  

do Kowar wozu stra ackiego, kierowcy i dowódcy sekcji, o ile Kowary zagwarantuj  obecno ćż ą ś  

w tej grupie dwóch stra aków.ż
Burmistrz  nadmienił  równie ,  e  Dyrektor  MSR  realizuje  program  odbywania  zast pczejż ż ę  

słu by wojskowej – obecnie dotyczy to dziewi ciu osób, b d cych tak e członkami OSP. ż ę ę ą ż
Inicjatywa ta –  wprowadzona prawdopodobnie  w czerwcu,  b dzie  –  zdaniem Burmistrza –ę  

bardzo dobrym rozwi zaniem, o ile nadal b dzie funkcjonować zast pcza słu ba wojskowa;ą ę ę ż  

je li  nie,  Miejska  Słu ba  Ratownicza  zostanie  zlikwidowana,  a  zostanie  OSP  i  Zespółś ż  

Reagowania Kryzysowego.

 Z  kolei  p.  Mazurak  chciał  wiedzieć  o  jakich  zabytkach  Burmistrz  rozmawiał  z  p. 

Kapałczy skim.ń
  Burmistrz wyja nił, i  stara si  spotkać z przedstawicielami wszystkich instytucji zwi zanychś ż ę ą  

z  Kowarami,  a  jako  e  Centrum  Miasta  to  obszar  zabytkowy,  odbył  rozmow  tak e  z  p.ż ę ż  
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Kapałczy skim.  Poruszono w jej  trakcie  temat  dalszej  odnowy Ratusza,  w którym brakujeń  

pomieszcze  i drugiego budynku zajmowanego przez Urz d Miejski oraz Dworca Kolejowego iń ą  

„Wyspy”.

Burmistrz dodał równie , i  p. Kapałczy ski – po obejrzeniu Pawilonu Oficerskiego – obiecałż ż ń  

doło yć stara  w celu zmobilizowania wła ciciela obiektu do poprawy jego stanu.ż ń ś
   P. Pohoska zapytała o rezultat spotkania z p. Siekiem.

 Burmistrz  odparł,  e  Stowarzyszenie  Ludzi  Dobrej  Woli  „Jedlica”  wyraziło  zgod  naż ę  

zagospodarowanie sali gimnastycznej nale cej uprzednio do SP nr 2.żą
Nast pnie Burmistrz – przeprosiwszy, i  nie dopełnił tej formalno ci wcze niej – poinformowałę ż ś ś  

o wybraniu p. Pohoskiej na Przewodnicz c  Zgromadzenia Zwi zku Gmin Karkonoskich.ą ą ą
  Natomiast Przewodnicz cy – nawi zuj c do sporz dzenia opisu stanu technicznego zalewu –ą ą ą ą  

nadmienił,  i  niepokoi  go  fakt,  e  woda  przelewa  si  przez  szczeliny  obmurowania,  toteż ż ę ż 
Przewodnicz cy zasugerował podj cie odpowiednich działa .ą ę ń
 P. Wro ski, Prezes Zarz du KPWiK, skwitował,  i  usterki te zostały uj te we wspomnianejń ą ż ę  

ocenie  technicznej  –  wymaga  to  naprawy,  lecz  brakuje  rodków  na  to,  niemniej  uwagaś  

Przewodnicz cego została przyj ta.ą ę
Nast pnie ę Przewodnicz cyą  odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5), po nim głosą  

zabrał  Wiceprzewodnicz cyą ,  Roman  Tryhubczak,  który  poinformował,  i  –  pozaż  

posiedzeniami  Komisji  –  uczestniczył  w  wernisa u  Joanny  Kanonowicz,  a  dzi  wż ś  

Stowarzyszeniu  Miło ników  Kowar  odb dzie  si  wernisa  Jerzego  Sauera.  Ponadto  p.ś ę ę ż  

Tryhubczak podkre lił wag   spotkania dotycz cego „Eurojedynki”, zaznaczaj c, e wzi ło wś ę ą ą ż ę  

nim udział niewielu Radnych.

Komisji O wiaty i Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacjiś
 P. Klepacz odczytała protokół (zał cznik nr 6) z posiedzenia, które odbyło si  15 stycznia, aą ę  

po wi cono je omówieniu oferty Wydawnictwa MUNICIPIUM oraz sporz dzeniu planu pracyś ę ą  

na 2007 rok.

Nast pnie  Przewodnicz ca  Komisji  odczytała  notatk  (zał cznik  nr  7)  ze  spotkaniaę ą ę ą  

dotycz cego  projektu  pn.  „Centrum  Edukacyjne  Collegium  Jagiellonicum”,  równieą ż 
stwierdzaj c, i  było jej wstyd z powodu nieobecno ci wielu Radnych.ą ż ś
Natomiast 2 lutego rozpatrywano sugestie odno nie projektu uchwały w sprawie regulaminuś  

przyznawania  nauczycielom  dodatków  przedło one  przez  Zarz d  Oddziału  Nauczycielstważ ą  

Polskiego w Jeleniej Górze. Ponadto rozwa ano propozycj  poseł Beaty Sawickiej dotycz cż ę ą ą 
zorganizowania wyjazdu kowarskich uczniów w celu zwiedzenia Sejmu.

Szczegóły uj to w protokole (zał cznik nr 8), odczytanym przez p. Klepacz.ę ą

Komisji Rewizyjnej  

 Po odczytaniu przez p. Ujm  protokołu (zał cznik nr 9) ze spotkania, któr  odbyło si  30ę ą ą ę  

stycznia  –  po wi conego  przygotowaniu  planu  pracy  na  2007  rok  –  Przewodnicz cyś ę ą  

poinformował, i  na kolejnej Sesji rozpatrzona zostanie uchwała w tej sprawie.ż
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Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż
  4 stycznia Komisja omawiała autopoprawki do projektu bud etu na 2007 rok – przebiegż  

spotkania uj to w protokole (zał cznik nr 10), odczytanym przez p. Pohosk .ę ą ą
11  stycznia  obradowano  z  Komisjami:  Gospodarki  Komunalnej  oraz  Ładu  i  Porz dkuą  

Publicznego – wydano opini  w sprawie wniosku o podwy k  czynszu za lokale mieszkalne ię ż ę  

socjalne  oraz  rozpatrywano  zmiany  w  projekcie  bud etu  na  2007  rok.  Wnioski  zostałyż  

odczytane przez p. Pohosk  (zał cznik nr 11).ą ą
Natomiast  26  stycznia  zaj to  si :  budownictwem  socjalnym,  rozpatrzeniem  projektówę ę  

organizacji pozarz dowych na dofinansowanie zada  w 2007 roku oraz zmianami w projekcieą ń  

bud etu na 2007 rok. Szczegóły posiedzenia zapisano w protokole (zał cznik nr 12), również ą ż 
odczytanym przez p. Pohosk .ą
    

Komisji Ładu i Porz dku Publicznego ą

  P.  P dziwiatr  powtórzyła,  i  11  stycznia  odbyło  si  wspólne  posiedzenie  z  Komisjami:ę ż ę  

Bud etu, Planowania i Finansów oraz Gospodarki Komunalnej, a 29 stycznia spotkano si  wż ę  

celu omówienia przebiegu zimowego utrzymania dróg w Mie cie – przebieg posiedzenia uj toś ę  

w protokole (zał cznik nr 13), odczytanym przez Przewodnicz c  Komisji.ą ą ą

Komisji Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i RolnictwaŚ
  P. Machnica poinformował, e 26 stycznia – razem z Burmistrzem – wzi ł udział w spotkaniuż ą  

zrealizowanym  przez  nieformaln  organizacj  EKO-FORUM,  w  trakcie  którego  podj toą ę ę  

interesuj ce kwestie, dotycz ce tak e Kowar, dlatego te  – według Przewodnicz cego Komisji –ą ą ż ż ą  

warto udać si  tam ponownie.ę

Komisji Gospodarki Komunalnej

  Poza wspomnianym posiedzeniem z 11 stycznia, Komisja odbyła kolejne – 23 stycznia, kiedy 

to – na wniosek p. Zar by – dokonano wizji lokalnej w zajmowanym przez ni  lokalu. Ponadtoę ą  

poruszono nast puj ce zagadnienia:ę ą
a)remont przej cia pomi dzy sklepem „ALBERT” a cmentarzem komunalnym;ś ę
b)remont muru znajduj cego si  przy ul. Jeleniogórskiej;ą ę

c)ustawienia znaków drogowych na ul. ródlanej.Ź
Wnioski - zawarte w protokole (zał cznik nr 14) - odczytane zostały przez p. Kołodzieja.ą
Natomiast 6 lutego rozpatrywano projekty uchwał w sprawie:

a)przyst pienia  do  opracowania  zmiany  w  studium  uwarunkowa  i  kierunkówą ń  

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kowary;

b)przyst pienia  do  opracowania  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego dlaą  

wschodniej cz ci jednostki urbanistycznej Podgórze w Kowarachęś
oraz  wydano  opini  odno nie  pro by  mieszka ców dotycz cej  naprawy  drogi  wewn trzneję ś ś ń ą ę  

poło onej za budynkiem przy ul. 1 Maja 76.ż
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Szczegóły  zapisano  w  protokole  (zał cznik  nr  15),  odczytanym  przez  Przewodnicz cegoą ą  

Komisji.

 

 Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P.  Pohoska  poinformowała,  i  29  grudnia  2006  wybrano  nowe  władze  Zwi zku  Gminż ą  

Karkonoskich oraz podj to uchwał  w sprawie zmian w bud ecie  ZGK na 2006 rok,  a  18ę ę ż  

stycznia 2007 roku rozpatrywano dwie uchwały – w sprawie bud etu ZGK na 2007 rok orazż  

ustalenia wysoko ci opłat za korzystanie ze składowiska odpadów w ciegnach-Kostrzycy.ś Ś
Szczegółowy przebieg spotka  został odczytany przez p. Pohosk  (zał cznik nr 16).ń ą ą
 Nast pnie głos zabrał  p.  Mazurak,  który –  nawi zuj c do wypowiedzi  p.  Szczudłowskiegoę ą ą  

zamieszczonej na łamach jednej z gazet – uznał za nieporozumienie fakt, i  Niemcy za tonż ę 
mieci  składowanych na Zwi zkowym wysypisku zapłac  45 Euro,  a w ich kraju opłata taś ą ą  

wynosi 200 Euro.

P.  Mazurak  stwierdził,  e  Rada  powinna  być  poinformowana  o  tym  zamierzeniu,  gdyż ż 
wspomniane  wysypisko  utworzono  z  my l  o  gminach  wchodz cych  w  skład  ZGK.  Radnyś ą ą  

oznajmił  równie ,  i  autor  artykułu  poddał  w  w tpliwo ć  jako ć  przywo onych  mieci,ż ż ą ś ś ż ś  

sugeruj c ich szkodliwo ć.ą ś
  Burmistrz – przypomniawszy o prowadzeniu rozmów w poprzednich latach – podkre lił, e wś ż  

ubiegłym roku wysypisko przyniosło deficyt, ponadto Jelenia Góra zrezygnowała z podpisania 

umowy na wywóz i segregacj  mieci. Szukaj c rozwi zania zaistniałej sytuacji, Dyrektor ZGK,ę ś ą ą  

znalazł klientów w Niemczech. 

Burmistrz – po zapewnieniu o kontrolowaniu owego procesu – zaznaczył, i  mieci dostarczaneż ś  

do Polski b d  ju  po wst pnej segregacji. Tu, poddane kolejnej – zostan  przeznaczone doę ę ż ę ą  

sprzeda y. ż
 P.  Mazurak  stwierdził,  e  planowana  cena  jest  za  niska,  powinno  to  Niemców  wi cejż ę  

kosztować. 

  Burmistrz – oznajmiwszy, i  opłata ta jest wystarczaj co wysoka – zaznaczył, e podj te krokiż ą ż ę  

maj  przyczynić si  do rentowno ci wysypiska.ą ę ś
  P. Mazurak chciał wiedzieć, dlaczego Gmina dopiero teraz dowiedziała si  o tym zamierzeniu,ę  

wcze niej nie pytano za  o zdanie.ś ś
  Burmistrz przypomniał, e Kowary maj  przedstawiciela w ZGK, a aden z członków rad wż ą ż  

Zwi zku nie  sprzeciwił  si  temu pomysłowi,  który  notabene  ma na celu  popraw  sytuacjią ę ę  

finansowej Zakładu ZGK. Co wi cej – inicjatywa Dyrektora zyskała aprobat  wszystkich.ę ę
 P.  Mazurak  skwitował,  i  temat  ów  nie  był  podejmowany  wcze niej,  a  powinien  zostaćż ś  

skonsultowany z Rad .ą
 Burmistrz  wyja nił,  e  nie  podpisano  jeszcze  umowy  w  tej  sprawie,  a  Radny  –  jakoś ż  

zainteresowany t  kwesti  – b dzie informowany na bie co.ą ą ę żą
 P.  Pohoska  powtórzyła,  i  inicjatywa  p.  Cyrka  ma  przyczynić  si  do  poprawy  sytuacjiż ę  

finansowej składowiska odpadów – zarzucano mu bowiem, e doprowadził do zamkni cia 2006ż ę  

roku ujemnym saldem.
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Radna  równie  zapewniła,  e  przywóz  mieci  b dzie  kontrolowany i  zgodny z  przepisami,ż ż ś ę  

ponadto pozwoli to unikn ć podwy ki opłat dla gmin członkowskich. Pozostałe płac  bowiem oą ż ą  

20% wi cej.ę
Podsumowuj c,  p.  Pohoska  ponownie  zaznaczyła,  i  proces  ów  ma  zapewnion  kontrolą ż ą ę 
wszelkich słu b. A na sugesti  p. Mazuraka, e Radni powinni mieć wpływ na to, p. Pohoskaż ę ż  

skonstatowała, i  to ona – jako przedstawiciel Gminy w ZGK – ponosi odpowiedzialno ć zaż ś  

podejmowane decyzje.

 Przewodnicz cy  –  przyznawszy,  e  istotnie  Rady  mogły  zostać  powiadomione  o  tymą ż  

przedsi wzi ciu – przypomniał, i  mniejsza ilo ć mieci oznacza wy sze ceny.ę ę ż ś ś ż
  Natomiast p. Kołodziej zapytał, dlaczego ta sama podwy ka dotyczy wszystkich gmin, skoroż  

Kowary przekazuj  najwi ksz  ilo ć odpadów. ą ę ą ś
  Burmistrz wyja nił, i  ceny dla członków ZGK nie uległy zmianie, wła nie dzi ki perspektywieś ż ś ę  

przyjmowania mieci z zewn trz.ś ą
  Z kolei p. Tyrawa – odnosz c si  do informacji p. Pohoskiej dotycz cej wyłapywania przezą ę ą  

ZGK bezpa skich  psów –  zapytał,  czy  jest  szansa  na  podj cie  konkretnych działa  w tymń ę ń  

zakresie.

  P. Pohoska odparła, i  dwukrotnie spotykała si  z p.  Szczudłowskim w celu opracowaniaż ę  

planu pracy na 2007 rok – rozwi zanie tego problemu b dzie jednym z zada . Inicjatywa maą ę ń  

obj ć  wszystkie  gminy  ZGK,  a  jakkolwiek  s  to  jedynie  plany,  to  niewykluczone,  e  wą ą ż  

przyszło ci dojdzie nawet do budowy schroniska.ś

 Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa

 P. Kosowski oznajmił, e wraz z Przewodnicz cym chce udać si  do Stowarzyszenia w celuż ą ę  

podj cia owocnej współpracy.ę
 Burmistrz poinformował,  i  ju  to zrobił,  mi dzy innymi po to,  by porozmawiać na tematż ż ę  

programu, umo liwiaj cego zakup podno nika dla Miejskiej Słu by Ratowniczej oraz Stra yż ą ś ż ż  

Po arnej; a spotkanie, w trakcie którego odb d  si  wybory nowych władz, planowane jest naż ę ą ę  

marzec lub kwiecie .ń
  Z kolei p. Pohoska podzi kowała Burmistrzowi za uj cie w sprawozdaniu informacji odno nieę ę ś  

wniosków Komisji Rady Miejskiej.

Nast pnie Przewodnicz cy udzielił głosu przedstawicielom Fundacji Partnerstwo Duchaę ą  

Gór.

  P.  Patejuk-Stenzel,  Kierownik  Referatu  Inwestycji,  Rozwoju  i  Przedsi biorczo ci  Urz duę ś ę  

Gminy  w  Mysłakowicach,  przedstawiła  szczegóły  odno nie  Programu  Unii  Europejskiejś  

Leader+,  wspieraj cego  rozwój  obszarów  wiejskich  oraz  miast  maj cych  do  20  tys.ą ą  

mieszka ców. Inicjatywa owa pozwala na: zastosowanie nowoczesnych technologii, poprawń ę 
jako ci ycia, podnoszenie warto ci produktów lokalnych, wykorzystanie zasobów naturalnychś ż ś  

i  kulturowych,  przy  jednoczesnej  współpracy  lokalnych  samorz dów,  organizacjią  

pozarz dowych oraz przedsi biorców.ą ę
Fundacja działa na terenie trzech gmin: Mysłakowic, Janowic Wielkich i Podgórzyna. 
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P. Patejuk poinformowała równie , e w 2005 roku Mysłakowicom udało si  pozyskać 50 tys. złż ż ę  

na działania promocyjne,  a obecnie  –  w ramach Programu Leader+,  schemat II  –  zło onoż  

kolejny projekt, dzi ki któremu mo na otrzymać 460 tys. zł. Zyskał on akceptacj , niemnieję ż ę  

Fundacja  planuje  rozszerzenie  partnerstwa  o  kolejne  gminy  i  miasta,  gdy  dzi ki  temuż ę  

zwi ksza si  szansa na zdobycie rodków z Unii Europejskiej.ę ę ś
 Jako  kolejny  głos  zabrał  p.  Truchanowicz,  Przewodnicz cy  Komisji  Turystyki,  Współpracyą  

Zagranicznej i Promocji Powiatu oraz Dyrektor Gminnego O rodka Kultury w Mysłakowicach,ś  

który  przedstawił  działania  podj te  dotychczas  przez  Fundacj  oraz  jej  główne  zało enia:ę ę ż  

promocj  miast  i  gmin, lokalnego produktu oraz walorów dziedzictwa kulturowego, rozwóję  

turystyki i agroturystyki oraz aktywacj  lokalnego społecze stwa. Szczegółowe informacje naę ń  

temat tego przedsi wzi cia mo na znale ć na stronie ę ę ż ź www.duchgor.org. 

P.  Truchanowicz  oznajmił,  i  wst pne  porozumienia  zawarto  ju  z  Karpaczem,  Szklarskż ę ż ą 
Por b , Je owem Sudeckim, Kowarami, a zadania Fundacji b dzie wspierał tak e ZGK. ę ą ż ę ż
Podsumowuj c, p. Truchanowicz zapewnił, e inicjatorzy projektu nie zamierzaj  prosić gmin oą ż ą  

wsparcie finansowe, zabiegaj  natomiast o partnerstwo, gdy  zwi ksza to szans  na zdobycieą ż ę ę  

unijnej dotacji.

 Nast pnie  Burmistrz  poinformował  Radnych,  i  po  podj ciu  rozmów z  przedstawicielamię ż ę  

Fundacji,  podpisał  wst pne  porozumienie,  gdy  –  jego  zdaniem  –  dzi ki  niniejszemuę ż ę  

przedsi wzi ciu kowarskie organizacje pozarz dowe mogłyby pozyskiwać rodki.ę ę ą ś
  Przewodnicz cy zapytał o termin podj cia ostatecznej decyzji.ą ę
 P.  Truchanowicz  oznajmił,  e  zostanie  to  ustalone  z  Burmistrzem,  po  skontaktowaniu  siż ę 
reprezentantów Fundacji z przedstawicielami pozostałych gmin.

10:52-11:05 – przerwa.

Ad. 4 P. Chmiel, Komendant Komisariatu Policji w Kowarach, stwierdził, i  ubiegły rokż  

był  przełomowy,  gdy  dzi ki  przychylno ci  Rady  Miejskiej  pozyskano  dwóch  policjantów,ż ę ś  

niemniej nadal pozostaj  do obsadzenia wakaty.ą
Nast pnie  p.  Chmiel  omówił  działalno ć  Komisariatu  –  szczegółowe  dane  przedstawił  wę ś  

dostarczonym Radnym sprawozdaniu (zał cznik nr 17). Otó  formacja ledcza (składaj ca si  zą ż ś ą ę  

dziewi ciu etatów) ma do zrealizowania około tysi ca post powa  przygotowawczych, gdyę ą ę ń ż 
słu by  prewencyjne  zatrzymały  wi cej  osób  ni  w  poprzednich  latach  -  w  tym  przedeż ę ż  

wszystkim nietrze wych kierowców.ź
Odnotowano za  ograniczenie przest pczo ci. Co wi cej – tutejsi policjanci osi gn li najwy szś ę ś ę ą ę ż ą 
(ponad 70%) wykrywalno ć, a do S du Rejonowego skierowano ponad czterysta wniosków wś ą  

sprawie tzw.  wykrocze  społecznie uci liwych,  czyli  zakłócania ciszy nocnej,  za miecania,ń ąż ś  

drobnych kradzie y sklepowych (do 250 zł), drobnych uszkodze  mienia.ż ń
Natomiast zjawiskiem szczególnie niepokoj cym w Mie cie jest pija stwo rodzinne – ponadą ś ń  

pi ćset  osób zatrzymano w celu wytrze wienia oraz przewiezienia do ró nych instytucji,  aę ź ż  

liczba ta jest dwukrotnie wy sza ni  w Karpaczu i Szklarskiej Por bie ł cznie.ż ż ę ą
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Komendant  zaznaczył,  i  dzi ki  Miejskiej  Komisji  Rozwi zywania  Problemów Alkoholowychż ę ą  

wyposa ono Komisariat w narkotesty linowe, co skróciło procedur  kontrolowania kierowcówż ś ę  

w tym zakresie.

P. Chmiel przyznał równie , e nagl c  kwesti  jest zapewnienie porz dku w Mie cie, toteż ż ą ą ą ą ś ż 
zapewnił, i  nie b dzie ustawał w staraniach, by yło si  bezpiecznie, a ka dy mieszkaniec dbałż ę ż ę ż  

o czysto ć.ś
Podsumowuj c,  p.  Chmiel poinformował,  e – w zwi zku z pismem Przewodnicz cego orazą ż ą ą  

Burmistrza – sprawdzane s  miejsca, w których powinna być prowadzona kontrola radarowa.ą  

Zaakceptowano ju  ul. Główn  i Alej  Wolno ci, odrzucono – Podgórze, badane s  pozostałeż ą ę ś ą  

propozycje.

  Nast pnie głos zabrał p. Kołodziej, który nadmienił o nieprzestrzeganiu zakazu wjazdu naę  

„deptak”.

 P.  Chmiel  zapewnił,  e  policjanci  dostarczaj  wezwania,  sporz dzaj  dokumentacjż ą ą ą ę 
fotograficzn  oraz  przesyłaj  wnioski do s du w tej sprawie.ą ą ą

Ad.  5  P.  Mazurak  –  stwierdziwszy,  i  zakupiono  sprz t  nagrywaj cy,  dzi ki  czemuż ę ą ę  

mieszka cy Kowar mogli odsłuchać przebieg Sesji – zapytał, dlaczego obecnie w Biuletynień  

Informacji Publicznej zamieszczane s  tylko protokoły.ą
 Burmistrz  wyja nił,  e  jak zapewne Radny zauwa ył – w ubiegłym tygodniu uruchomionoś ż ż  

nowy BIP – bardziej czytelny i przejrzysty, zawieraj cy wiele informacji dotycz cych nie tylkoą ą  

samorz du miejskiego,  lecz  tak e Miasta,  jednak e  za  ka de  przekroczenie  pojemno ci  naą ż ż ż ś  

serwerze Miasto musi  ponosić dodatkowe opłaty.  Chc c tego unikn ć – Burmistrz poprosiłą ą  

Przewodnicz cego oraz pracownika Biura Rady Miejskiej o przepisywanie odr cznie pisanychą ę  

protokołów  z  posiedze  Komisji  po  to,  by  mo na  je  było  przekazywać  do  BIP  w  formień ż  

elektronicznej oraz podj ł decyzj  o zamieszczaniu w nim nagra  tylko z trzech ostatnich Sesji.ą ę ń
Natomiast publikowane b d  wszystkie protokoły z obrad.ę ą
Niemniej  Burmistrz  zaznaczył,  i  ka dy,  kto  zechce  odsłuchać  zapisu  d wi kowego  mo eż ż ź ę ż  

wyst pić do BIP z wnioskiem o wydanie informacji, któr  notabene Urz d jest zobowi zanyą ą ą ą  

udost pnić.ę
 P.  Mazurak  ponownie  zapytał,  po  co  zakupiono  drogi  sprz t,  skoro  nagrania  nie  sę ą 
publikowane w BIP – zdaniem Radnego mo na było wykorzystywać w tym celu dyktafon.ż
 Burmistrz powtórzył, i  nadal mo na odsłuchać trzech ostatnich Sesji, a Urz d Miejski jestż ż ą  

zobligowany do udost pniania wcze niejszych nagra  na wniosek zainteresowanych.ę ś ń
 Z kolei Przewodnicz cy przypomniał,  e ów sprz t zakupiono po tym, gdy nie powiodły sią ż ę ę 
próby z dyktafonem.

 Nast pnie p. Mazurak – nawi zuj c do informacji o odwołaniu p. Marcinkowskiego – chciałę ą ą  

wiedzieć, kto jest nowym Prezesem KSWiK.

  Burmistrz  oznajmił,  i  –  zgodnie  z  obowi zuj cymi  procedurami  –  osoba  ta  zostanież ą ą  

wyłoniona w drodze konkursu.

  Natomiast p. Machnica zasugerował konieczno ć wznowienia rozmów z Dyrekcj  Banku PKOś ą  
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dotycz cych zapewnienia miejsc parkingowych.ą
 P. Chmiel zauwa ył, e udost pniono parking znajduj cy si  za budynkiem Banku, jednak eż ż ę ą ę ż  

jest on do ć mały.ś
  P. Machnica skonstatował, i  klienci nie s  powiadomieni o mo liwo ci korzystania z niego.ż ą ż ś
 P. Chmiel – informuj c, e wspierał Przewodnicz cego w rozmowach prowadzonych z Panią ż ą ą 
Dyrektor Banku – zaproponował, by tym razem kierować pisma bezpo rednio do Warszawy.ś
Nawi zuj c za  do sugestii  dotycz cych wprowadzenia znaków zakazu zatrzymywania si  ią ą ś ą ę  

postoju na ulicach, zaznaczył, i  nale y wzi ć pod uwag  brak miejsc parkingowych na terenież ż ą ę  

Miasta.  Chc c  zastosować  dodatkowe  ograniczenia,  powinno  si  wyznaczyć  teren,  gdzieą ę  

mieszka cy b d  mogli zostawiać samochody.ń ę ą
 Przewodnicz cy  –  przypomniawszy,  e  p.  Tyrawa  zło ył  interpelacj  w  tej  sprawie  –ą ż ż ę  

poinformował, i  12 lutego o godzinie 12:00 odb dzie si  wizja lokalna Osiedla Górniczego.ż ę ę
  P. Kołodziej dodał, e w poprzedniej kadencji Komisja Gospodarki Komunalnej przez trzy lataż  

zgłaszała konieczno ć utworzenia parkingów, lecz nie udało si  tego dokonać. Niemniej Radnyś ę  

stwierdził,  i  ten  na  ul.  Jagiello czyka  niejednokrotnie  pozostaje  niewykorzystany,  gdyż ń ż 
mieszka cy wol  parkować w pobli u swoich domów.ń ą ż
 Z kolei  p.  Pohoska poprosiła,  by – wznawiaj c rozmowy z Dyrekcj  Banku – przypomniećą ą  

pro b  dotycz c  wykonania nowej elewacji budynku oraz zamontowania podjazdu dla osóbś ę ą ą  

niepełnosprawnych.  

Ad.6  a)Uchwalenia  regulaminu  okre laj cego  wysoko ć  oraz  szczegółowe  warunkiś ą ś  

przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  zaę  

warunki pracy, wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstwź ę  

oraz nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i w 

przedszkolu prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2007.ę
 P.  Klepacz  wyja niła,  e  obowi zek  podejmowania  Regulaminu  wynika  z  zapisów  Kartyś ż ą  

Nauczyciela, a tre ć niniejszego projektu uzgodniona została ze Zwi zkiem Nauczycielstwaś ą  

Polskiego w Jeleniej Górze.

 Natomiast p. Mikicki poinformował, i  ZNP zaproponował, by w rozdziale V, paragrafie 8,ż  

ust p  1,  punkt  1  uzupełnić  o  zapis:  ę „zaj ć  rewalidacyjno-wychowawczych  z  dzieckiemę  

upo ledzonym umysłowo w stopniu gł bokim”.ś ę  Zyskało to akceptacj  zarówno Komisji O wiatyę ś  

i Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji, jak i Burmistrza.

P.  Mikicki  dodał,  e  Zarz d  ZNP  wyraził  równie  nadziej ,  i  w  2007  roku  w  Kowarachż ą ż ę ż  

osi gni te  zostanie  rednie  wynagrodzenie  –  okre lone  w art.  30  Karty  Nauczyciela  –  naą ę ś ś  

ka dym  stopniu  awansu  zawodowego.  Dotychczas  bowiem  nie  uzyskiwali  go  nauczycieleż  

sta y ci  i  kontraktowi,  dlatego  te  Komisja  O wiaty  zaleciła  Burmistrzowi,  by  przekonałż ś ż ś  

Dyrektorów: Szkół oraz Przedszkola do przydzielania tej grupie godzin nadliczbowych.

Nast pnie Przewodnicz cy - odczytawszy tre ć projektu – poddał go pod głosowanie.ę ą ś  

Uchwała nr VI/21/07 przyj ta została jednogło nie, a udział w głosowaniu wzi ło 15 Radnych.ę ś ę
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b)Przyst pienia  do  opracowania  zmiany  w  studium  uwarunkowa  i  kierunkówą ń  

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kowary.

 P. Kołodziej poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu obu projektów uchwał dotycz cychą  

zagospodarowania przestrzennego Miasta przez Komisj  Gospodarki Komunalnej.ę
 Z  kolei  p.  Uma ski  wyja nił,  e  okre lono  wprawdzie  granice  realizowanych  planówń ś ż ś  

zagospodarowania  przestrzennego,  jednak e  obecnie  uznano,  i  –  chc c  usprawnićż ż ą  

komunikacj  w tej cz ci Kowar – nale y uj ć w nich alternatywn  drog .ę ęś ż ą ą ę
 Natomiast  p.  Wi ckowska  przekazała  Radnym  informacj  na  temat  przebiegu  prac  nadę ę  

projektem stacji narciarskiej w Kowarach Podgórzu (zał cznik nr 18).ą
Przewodnicz cy - odczytawszy tre ć projektu – poddał go pod głosowanie. Uchwała nrą ś  

VI/22/07 przyj ta została jednogło nie, a udział w głosowaniu wzi ło 15 Radnych.ę ś ę

c)Przyst pienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennegoą  

dla wschodniej cz ci jednostki urbanistycznej Podgórze w Kowarach.ęś
 P. Wi ckowska oznajmiła, i  uchwalenie niniejszego projektu umo liwi formalne rozpocz cieę ż ż ę  

prac planistycznych dla tej cz ci Miasta.ęś
Przewodnicz cy  -  odczytawszy  jego  tre ć  –  poddał  go  pod  głosowanie.  Uchwała  nrą ś  

VI/23/07 przyj ta została jednogło nie, a udział w głosowaniu wzi ło 15 Radnych.ę ś ę

d)Bud etuż  Miasta Kowary na 2007 rok.

  P. Ławer, Skarbnik Miasta – zaznaczywszy, i  projekt ów był wielokrotnie omawiany i zawieraż  

uwagi wniesione w trakcie posiedze  Komisji – skonstatował, e chciałby, aby został podj ty wń ż ę  

tej formie, niemniej bud et b dzie zmieniany, mi dzy innymi w celu uwzgl dnienia rodków,ż ę ę ę ś  

jakie wpłyn  z bud etu pa stwa.ą ż ń
Po omówieniu przez P. Ławera wszystkich pozycji niniejszego projektu wraz z zał cznikami,ą  

głos  zabrał  p.  Bierowski,  który  oznajmił,  i  spo ród  wielu  pilnych  kwestii  wymagaj cychż ś ą  

omówienia, według niego najistotniejsz  jest rozwi zanie braku mieszka  socjalnych. Bior cą ą ń ą  

pod uwag , e obecnie sporz dzono 50 wyroków o eksmisj , a Gminie grozi uiszczanie opłatę ż ą ę  

na rzecz Spółdzielni Mieszkaniowych, Radny zapowiedział, i  b dzie zabiegał o przekazywanież ę  

rodków przede wszystkim na tworzenie lokali dla osób niepłac cych czynszu.ś ą
 P.  Ławer dodał,  e  wielokrotnie  zwracał  uwag  na konieczno ć zabezpieczenia  tego typuż ę ś  

mieszka . Ponadto obecnień  istnieje mo liwo ćż ś  pozyskania rodków z bud etu pa stwa na tenś ż ń  

cel, jednak e – poza zabezpieczeniem wkładu własnego – nale y przedło yć stosowny wniosek,ż ż ż  

którego Miasto nie posiada.

Ko cz c, p. Ławer poinformował Radnych, i  po sprawdzeniu ksi g wieczystych okazało si , eń ą ż ą ę ż  

nieruchomo ć, któr  p. Kopacz chce przekazać Gminie obci ona jest tylko hipotek  Urz duś ą ąż ą ę  

Miejskiego.

Nast pnie Przewodnicz cy - odczytawszy tre ć projektu – poddał go pod głosowanie.ę ą ś  

Uchwała nr VI/24/07 przyj ta została jednogło nie, a udział w głosowaniu wzi ło 15 Radnych.ę ś ę  
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Ad. 7 Przewodnicz cy nawi zuj c do projektu planu pracy Rady Miejskiej na kadencją ą ą ę 
2006-2010, dostarczonego Radnym – poprosił o przeanalizowanie jego tre ci i uzupełnienie oś  

ewentualne  wskazówki,  po to,  by  jego  ostateczna  wersja  zawierała  wskazówki  wszystkich 

przedstawicieli Rady.

Natomiast po przypomnieniu Przewodnicz cym Komisji o obowi zku sporz dzenia doą ą ą  

ko ca  lutego  planów  pracy  na  2007  rok  –  jako  e  nie  było  wi cej  spraw  wymagaj cychń ż ę ą  

omówienia – o 12:40 zamkn ł VI Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach.ą ę

Protokół sporz dziła: ą
Sylwia W trobaą
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